
Barneveld Magazine 33

 “Als mensen scheiden, moet niet alleen de bankrekening verdeeld 

worden. Ze gaan door een emotioneel proces. Als ze ruzie 

maken over het bankstel, dan gaat het vaak niet daarover, maar 

bijvoorbeeld over het feit dat zij zich enorm gekwetst voelt door 

het feit dat hij met iemand anders aan de haal is gegaan. Als je dan 

alleen aan dat bankstel gaat trekken met twee advocaten, wordt het 

probleem niet opgelost.”

Aan het woord is Anje Slootweg (35), echtscheidingsspecialist 

bij BVD advocaten. “Als enige advocaat van Barneveld ben ik 

aangesloten bij de vFAS, de vereniging Familierecht Advocaten 

Scheidingsmediators. Hiervan kan een advocaat alleen lid worden 

na een specialisatieopleiding en een twee jaar durende opleiding 

op het gebied van vaardigheden. Daardoor mag ik naast advocaat 

ook als mediator optreden.”

Maria de Jong (32) werkt onder leiding van Slootweg als 

familierechtadvocaat in opleiding. Uiteindelijk wil ze 

echtscheidingsspecialist worden met een focus op kinderrecht. 

“Anje en ik werken op dezelfde menselijke manier. We creëren een 

band met de cliënt. Als een man hier na veertig jaar huwelijk intens 

verdrietig komt, kun je niet even een lijstje afwerken. We proberen 

uit te zoeken wat mensen nodig hebben en wat wij kunnen bieden. 

We verwijzen ook wel eens door naar andere partijen, waaronder 

Als wegen scheiden
Een echtscheiding. Het is niet wat je voor ogen had, maar soms is het de enige oplossing. Hoe gaat 
een scheiding in zijn werk en wat komt er allemaal bij kijken? Anje Slootweg en Maria de Jong 
van BVD advocaten zijn gespecialiseerde advocaten in familierecht en streven naar mediation. 
Slootweg is naast advocaat ook mediator. Mediation houdt in dat echtgenoten onder leiding van een 
mediator zelf afspraken maken over de gevolgen van hun scheiding. “Een echtscheiding wordt geen 
vechtscheiding als partners elkaar wat gunnen.” 
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maatschappelijk werk. We onderhouden goede banden met 

hulpverleningsinstanties in Barneveld en wisselen onderling kennis 

uit.”

Mediation
“Als mensen bellen voor een echtscheiding, dan vraag ik altijd of ze 

samen willen komen voor een mediationtraject. Je hoeft het echt 

niet overal over eens te zijn, daarbij help ik, maar als je enigszins 

met elkaar in één ruimte kunt zijn, probeer dat dan”, adviseert 

Slootweg. “Bij mediation zitten de partners samen aan tafel en help 

ik ze om tot afspraken te komen over de kinderen, het verdelen 

van het bezit, de alimentatieafspraken en pensioenen. Eerst wil ik 

weten wat er aan de hand is. De afspraken die partners gaan maken 

en welke standpunten ze innemen, hebben vaak alles te maken 

met wat zich heeft voorgedaan in een huwelijk. Waarom zitten ze 

hier? Ik probeer van daaruit te werken naar meer gezamenlijkheid, 

zodat ze inzien dat ze allebei een aandeel hebben in de situatie. 

Als iemand een relatie aangaat met een ander, dan is er wat aan de 

hand in het huwelijk. Als het mensen lukt om hun eigen aandeel 

te zien, dan gaan ze elkaar wat gunnen en kom je eenvoudiger tot 

afspraken.”

“Mediation is ook heel geschikt voor ondernemers. Als een 

ondernemer gaat scheiden, spelen er ingewikkelde financiële 

zaken, waaronder de waardering van het bedrijf.” Als mediator 

is Slootweg hierin gespecialiseerd. “Een ondernemer kijkt heel 

anders naar de waarde van zijn bedrijf dan zijn partner. Het doel 

van mediation is dat beide partijen verder kunnen in het leven. 

Daardoor kun je weg blijven van ingewikkelde vragen rond de 

waarde van het bedrijf. Wat heb je, ook financieel nodig om 

verder te kunnen? Op een praktische manier zorg ik ervoor dat 

de ondernemer verder kan met zijn bedrijf en zijn partner ook 

fatsoenlijk kan leven. Zo werk je naar oplossingen. Als je over 

ondernemingen gaat procederen, dan is het einde zoek.”

“Als we in mediation tot afspraken zijn gekomen, dien ik als 

advocaat het echtscheidingsverzoek in bij de rechtbank. Een 

mediator die geen advocaat is, stuurt de stukken door naar een 

advocaat. Een advocaat moet vervolgens weer met de cliënten 

afspreken om te checken of ze weten wat er is afgesproken. Dat is 

redelijk inefficiënt.”

De-escaleren
Als een van de partijen niet in mediation wil, kan er een advocaat 

worden ingezet, maar ook in die situatie streeft Slootweg naar 

overleg. “Ik probeer altijd om de situatie te de-escaleren en 

samen met de advocaat van de andere partij naar constructieve 

oplossingen te zoeken, zodat je niet naar de rechter hoeft. Dat 

betekent ook dat je het als advocaat tegen je cliënt moet kunnen 

zeggen als iets niet reëel is. Als je een jaar over dat bankstel wilt 

procederen, dan had je van de kosten die daarmee gemoeid gaan 

bij wijze van spreken vijf bankstellen kunnen kopen. Je maakt 

steeds met je cliënt de afweging; dit kost het als we hiervoor gaan, 

ook aan negatieve energie.”

“Soms kan iemand die omslag niet maken”, vertelt De Jong. “Als je 

het mensen vraagt, zeggen ze dat ze het zo snel mogelijk willen 

afsluiten en naar rust verlangen. Tegelijkertijd vertonen ze gedrag, 

waardoor ze de echtscheidingsprocedure eindeloos laten duren. 

Daarmee moet je mensen helpen.”

Naar de rechter
Als een partij niet voor rede vatbaar is, dan volgt de gang naar 

de rechter. “De rechter hakt dan knopen door”, aldus Slootweg. 

“De rechter kent de kinderen niet en moet een zorgregeling 

vaststellen., . De rechter spreekt de mensen een half uur tot een 

uur en moet hele belangrijke beslissingen nemen. De uitkomst kan 

zelfs een regeling zijn waarmee beide ouders niet gelukkig zijn. Doe 

het liever zelf.”

Als er kinderen betrokken zijn bij een echtscheiding, is dat altijd 

moeilijk, zegt De Jong. “Als de rechter nodig is, omdat ouders 

het zelf niet kunnen oplossen, ben je eigenlijk veel te ver heen. 

Kinderen hebben niet erom gevraagd. Als je twee jaar over een 

omgangsregeling gaat strijden, maakt dat een kind kapot. Vaak 

vinden ouders gelukkig elkaar daarin wel in mediation.”

Slootweg: “Cliënten vragen dan wat de beste omgangsregeling is. 

Die is er niet. Kinderen willen dat hun ouders dit oplossen. Dat is 

waarom het draait. Zij willen een boodschap horen dat hun ouders 

dan wel scheiden, maar dit samen regelen. Dat is voor een kind 

oneindig veel belangrijker dan het aantal dagen dat het kind bij de 

een of bij de ander verblijft.” 

Tips
“Als je besluit om te scheiden, ga het regelen”, adviseert Slootweg. 

“De ervaring leert dat als mensen concluderen om te scheiden, 

maar dan niets doen, de temperatuur in een gezin heel snel 

daalt. Op het moment dat je daarna alsnog wilt proberen samen 

afspraken te maken, is er vaak minder goodwill en wordt mediation 

lastiger. Een andere tip is om hulp te zoeken als het niet gaat, 

in de vorm van relatietherapie. Als mensen hier komen, vraag ik 

wat ze anders hadden willen doen. Heel vaak hoor ik dat ze dan 

eerder hulp hadden gezocht. Als mensen inzien dat het niet loopt, 

modderen ze soms maar door. Laat dat niet gebeuren. Pleeg op tijd 

onderhoud aan je huwelijk. Dat voorkomt veel ellende.’
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